
JÆGERSPRIS KOMMUNE 
ØKONOMIUDVALGET

Det meddeles herved, at der afholdes økonomiud
valgsmøde
mandag, den 7. juni 1982 kl. 13.00 

på Jægerspris rådhus, med følgende

D A G S O R D E N  :

Vedr« tilskud til unges skoleophold i udlandet«

^evisor Hans Vindelev fremsender skr. af 12/11-81 
vedr. ovennævnte, idet han udbeder sig en nærmere 
forklaring på udvalgets afgørelser vedr. tilskud 
til udlandsrejser og ophold i øvrigt, idet han me
ner, at der må være en forskelsbehandling af kom
munens borgere«

ØKONOMIUDVALGET 7.12.1981: Man vedtog, at der pr. 
1.1.1981 ikke er bevilget tilskud til enkeltper
soner til ophold i udlandet.

ØKONOMIUDVALGET, d. 7 .juni 1982:
Rev. Hans Vindelev fremsender i skr. af 24/5-82 
påny skrivelse vedr. ovennævnte sag.
Pågældende anmoder om et evt. møde med økonomiud
valget om sagen

Dag og år:

Mandag, 7, juni 1982
Formandens
initialer:



/edr. forpagtningsafgift for Kignæshallen:

Det må således skønnes rimeligt at fast
sætte forpagtningsafgiften til kr. 30.000 
pr. regnskabsår eller kr. pr. md. 2.500,-.
Kulturelt udvalg den 15/2-82:
Formanden forhandler med om
en forpagtningsafgift på 6% af omsætningen 
excl. moms.
Den 10/3-82:

Kulturelt udvalg den 15/3-82:
Det indstilles med anbefaling til økonomi
udvalget og byrådet, at der oprettes en 
forpagtningskontrakt med restauratør

og hvorefter hun skal svare kom 
nunen en arlig forpagtningsafgift på 5% af 
omsætningen excl. moms.

ØKONOMIUDVALGET 13.4.82: K.U.'s indstilling af 
15.3.82 anbefales.

SYRÅDET 20.4.82: Godkendes.

Sekretariatet den 6/5-82:
Restauratør i tiltræder den af
Kulturelt udvalg godkendte instruks.

Sekretariatet den 10/5-82;
Efter aftale med komm.dir, P. Sabroe anmo
des kommunens advokat Leif Erlandsen om at 
adarbejde forslag til forpagtningskontrakt 
Sekretariatet den 14/5-82;
Modtaget forslag til forpagtningskontrakt 
fra advokat Leif Erlandsen.
Kontrakten indstilles godkendt.
Kulturelt udvalg den 17/5-82:
Kontraktforslaget fremsendes til økonomi
udvalget med anbefal9ng.



3.

Vedr, sommerferieaktiviteter for børn og unge.
Erik Banke Jensen, Jan Thygesen og Erling Lorent
zen fremsender skrivelse af 8.12.81, hvori man fo
respørger cm fritidsnævnet vil medvirke til at 
gennemføre aktiviteter for børn og unge som går 
og keder sig i sommerferien, specielt i de sidste 
14 dage af ferien.
Initiativtagerne har i skr. peget på forskellige 
muligheder, ligesom man er villige til at deltage
1 såvel tilrettelægningen som afviklingen af akti
viteterne .
FRITIDSNÆVNET 9.12.81 .»Overlades til det nye fri
tidsnævn.
FRITIDSNÆVNET 11.2.82: Initiativtagerne tilskrives 
med anmodning om at fremkomme med et mere konkret 
forslag om, hvad der kan laves til sommerferien 
1982 tillige med et økonomisk overslag. Indkaldes 
samtidig til næste møde*
FRITIDSNÆVNET 8.3.82: Initiativtagerne mødte og 
man enedes om at forsøge at lave en "forsøgsuge" i 
uge 31 (den sidste uge af sommerferien). Initia
tivtagerne arbejder videre med forslaget og frem
sender suppl. materiale til næste møde.
SEKRETARIATET 23.4.1982: Modtaget et foreløbigt 
program med et økonomisk overslag på kr* 13.9oo, 
hvoraf de 3.5oo kr. vedrører interessegrupper*
FRITIDSNÆVNET 29.4.82: Man godkender det fremsend
te forslag og foreslår at der oprettes et særskilt 
kontoområde for sommerferieaktiviteteme samt at 
der ansøges om en tillægsbevilling på kr. lo.5oo, 
der finansieres fra konto 323oooloo5 - lønninger 
interessegrupper for børn.
Der bør tegnes en forsikring for børnene under ak
tiviteterne .
Efter aktiviteterne udfærdiges regnskab og rapport.
Til hver aktivitet køber deltagerne 1 billet til
2 kr. og i de samlede aktiviteter kan der deltage 
ca. 67o-7oo børn, hvilket giver en indtægt på ca* 
kr. 1.3oo.-.
SEKRETARIATET 4.5.82: K.G.F. medd. ved tlf. henven
delse, at der kan tegnes en forsikring for aktivi
teterne ved at lave et tillæg til den frivillige 
skolebømsforsikring for en pris af ca* 2 kr. pr. 
deltager, eller ialt ca* l*4oo kr.
Kulturelt udvalg den 17/5-82:
Det indstilles med anbefaling til økonomi
udvalget, at den foreslåede budgetomplace
ring i 1.982 godkendes.

(5



4.

Frederiksborg amts Museumsråd ansøger i 
skrivelse fra den 26. april a982 om kommu
nal støtte til et pilotprojekt, der er gen
nemført med det sigte at ajourføre regi
stranten over fortidsminder i udvalgte omrc 
der af Frederiksborg amt.
Kommunernes lokalplaner og regionalplaner
ne skal gennemses for fortidsminder, der 
kan tænkes at ligge i vejen. For at hindre 
kostbare standsninger af anlægsprojekter, 
bør kommuner og amt arbejde snævert sammen 
med museumsmyndighederne, så evt. fortids
minder kan blive undersøgt.
Museumsrådet foreslår, at der etableres en 
treårig forsøgsordning med,'hvor de 19 
kommuner og amtet yder følgende tilskud 
(der regnes med en årlig fremskrivning på
10%) 1983 1984 1985
Hver kommune 5.685 kr. 6.255 kr. 6.880 ki
Amtet 25.000 - 27.500 - 30.250 -

cZé/UCc -

Sekretariatet: Der er i forslaget til de 
kommunale tilskud ikke taget hensyn til 
kommunernes størrelse (areal, indbyggere)
Kulturelt udvalg den 17/5-82:
Fremsendes med anbefaling til økonomiudval
get under forudsætning af, at kommunernes 
tilskud beregnes efter befolkningstallene.

Vedr.
' S

oprettelse af en kommunal musikskole.

Kulturelt udvalg har nedsat en arbejdsgrup
pe (underudvalg) med opgave at udrabejde 
endeligt oplæg til etablering af en kommu
nal musikskole i folkeskolens regie.
Arbejdsgruppen har følgende sammensætning:

Byrådsmedlem Bibi Barslund Sørensen
- Karin Brandt-Møller

Lærer Benney Holm Jensen 
/^usikstud. Kjeld Mortensen 
Vognmand Jørgen Valbøll-Hansen 
Snedker Kr. Westergaard 
Lærer Jens Åre Jensen
Blikkensl. Niels Pedersen

Byrådsmedlem Karin Brandt-Møller er repræ
sentant for forældrekredsen.
Udvalget indstiller arbejdsgruppen til by
rådets godkendelse og herunder, at der kan 
udbetales alm. mødediæter til gruppens fmd. 
Bibi Barslund-Sørensen.



6.

Vedr. de 3 skolebyggeudvalg i Jægerspris 
kommune.
Udvalgsformand Poul Madsen foreslår, at 
byrådet ansøges om godkendelse af nedsæt
telse af et arbejdsudvalg for skolebygge
udvalgene .
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Det indstilles, at der nedsættes et ar
bejdsudvalg som hidtil og med følgende 
sammensætning:

Borgmesteren 
Fmd. kulturelt udvalg 
- ejendomsudvalget 

samt 1 borgerligt medlem 
fra ejendomsudvalget.

Sekretariatet den 2/6-82:
Jfr. U-min.s c k l . af 14. nov. 1974 om be
handling af folkeskolens byggesager:
a) Der er nedsat skolebyggeudvalg ved de

3 skoler i -overensstemmelse med lovbkg. 
nr. 544 af 14/11 1974.

b) Når et skolebyggeudvalg har afgivet byg- 
§14 geprogram med dispositionsforslag er
s ‘skolebyggeudvalgets egentlige opgave af

sluttet .
Den videre projektering og byggearbejdet 
gennemføres på den for kommunen sædvan
lige måde
Det vil for Jægerspris kommune sige en 
fortsættelse af arbejdsudvalgets funk
tion .
Det tilrådes, at skolebyggeudvalget også 
inddrages i løsning af spørgsmål, der 
måtte opstå på byggesagens senere stadi
er, f.eks. i forbindelse med indkøb af 
inventar og udstyr,
ligesom, udvalget bør indkaldes påny, 
hvis der under projekteringen foretages 
dispositioner, der medfører væsentlige 
ændringer i de funktionsmuligheder, som 
skolen efter udvalgets planer skulle 
have haft.

§15 Det tilrådes endvidere at indkalde 
skolebyggeudvalget, når de nye bygnin
ger har været i brug i 1 år for sammen 
med de forskellige brugere at foretage 
en bedømmelse af bygningernes egnethed 
til skolens daglige brug.



7.

Endelig stillingtagen til forslag til sko
lestruktur for Jægerspris kommunale skole
væsen .
Der henvises til arbejdsgruppens forslag.
Skolekommissionen den 19/5-82:
A. Skolekommissionen indstiller, at der 

ikke etableres overbygning på Solbakke
skolen . .

7
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B. 10 medlemmer stemte for at slette "ven
dingen" i udbygningsplanen ang. Solbakke 
skolens e v t . kommende overbygning.
2 medlemmer stemte imod og 1 medlem und
lod at stemme.

C. På spørgsmålet om overflytning af klas
ser fra Solbakkeskolen til Sogneskolen 
fra 6 . eller 7. klasse stemte
1 medlem for overflytning fra 6 . klasse 
10 medlemmer stemte for overflytning 
fra 7. klasse og
2 medlemmer undlod at stemme.

D. Elevgrundlaget for Sogneskolen og Mølle
gårdskolen justeres hvert skoleår gen
nem indskrivning til børnehaveklasser
1 . klasse.

Skolekommissionen anbefaler i øvrigt ar
bejdsgruppens forslag incl. ovenstående 
beslutninger.
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Ad a) Anbefales
Ad B) Et udvalgsflertal på 3 medelmmer 

fastholder "vendingen" slettet.
2 udv.mdl. ønsker medtaget, at spørgs 
målet om evt. overbygning på Solbak
keskolen kan tages op i planperioden.

Ad C) Overflytning som hidtil fra 7. kl. -
Ad D) Anbefales.
Konklusion vedr. Sogneskolen:

1 - 2  spor: BH + 1.-7. klasse 
3 - 4  spor: 8.-9. klasse samt 
2 1 0 .klasser.



Vi,(/
Lærer Møllegårdskolen,
der blev ansat den 1. august 1981 i kom b . 
stilling med Amtscentralen i Roskilde, an
søger den 13. maj 1982 om 1 års orlov fra 
Jægerspris kommunale skolevæsen.

Dag og år: Blad nr.

Mandag, 7. juni 1982 1162
Formandens
initialer:

Skoleinspektør Bjørn Godt-Hansen anbefaler 
det ansøgte.
Sekretariatet den 24/5-82:
Vedlagt skrivelse fra Roskilde amtakommune 
vedr. pgl.s komb.still.
Skolekommissionen den 19/5-82:
Fremsendes til kulturelt udvalg med anbe
faling.
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Det indstilles med anbefaling, at der bevil
ges lærer orlov i skoleåret
1982/83.
Det skal bemærkes, at det drejer sig om 13? 
time, idet p g l . er i komb. beskæftigelse på 
Amtscentralen i Roskilde amt.

9.

Lære]
tjenestegørende ved 
pris, kan pr. den 1 
til overlærer.

H

Sogneskolen i Jægers
august 1982 oprykkes

Ledende skoleinspektør:
I denne forbindelse kan det nævnes, at pgl. 
fuldt ud opfylder betingelserne for opnor
mering .

Skolekommissionen den 19/5-82:
Fremsendes med anbefaling. 
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Fremsendes med anbefaling.



10- J / 3 A / o '
Lærer I- 
tjenestegørende ved Sogneskolen i Jægers
pris, kan pr. den 1. august 1982 oprykkes 
til overlærer.

T

Ledende skoleinspektør:
I denne forbindelse kan det nævnes, at pgl 
fuldt ud opfylder betingelserne for opnor
mering .

Skolekommissionen den 19/5-82:
Fremsendes med anbefaling. 
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Fremsendes med anbefaling.

n. / / .. Æ u

Lærer n, Møllegårdskolen, kan 
oprykkes til overlærer pr. den 1 . august 
1 982 .
Skoleinspektør Bjørn Godt-Hansen anbefaler.
Ledende skoleinspektør Erling Larsen anbf.

Skolekommissionen den 19/5-82:
Fremsendes med anbefaling.
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Fremsendes med anbefaling.

12.

/ j  . /nY&føa,

Lærer Møllegårdskolen, 
kan den 1. august 1982 oprykkes til over
lærer. .
Skoleinspektør Bjørn Godt-Hansen anbefaler. 
Ledende skoleinspektør Erling Larsen anbf.

Skolekommissionen den 19/5-82:
Fremsendes med anbefaling.' 
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Fremsendes med anbefaling.



Lærer , Møllegårdskolen, kan
oprykkes til overlærer pr. den 1 . august 
1 982 .
Skoleinspektør Bjørn Godt-Hansen anbefaler. 
Ledende skoleinspektør Erling Larsen anbf.

Skolekommissionen den 19/5-82: .
Fremsendes med anbefaling.
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Fremsendes med anbefaling.

• I
14. 04
Lærer , Møllegårdskolen, kan
oprykkes til overlærer pr. den 1 . augus 
1982.
Skoleinspektør Bjørn Godt-Hansen anbefaler. 
Ledende skoleinspektør Erling Larsen anbf.

Skolekommissionen- den 19/5-82:
Fremsendes med anbefaling. • 
Kulturelt udvalg den 1/6-82:
Fremsendes med anbefaling.

15.

Ledende skoleinspektør Erling Larsen frem
sender normeringsberegning for antallet 
af lærerstillinger m.v. for skoleåret 1982/ 
83. v
Oversigt over stillinger 1982/83 
Børnehaveklasseledere 2 still.
Skolepsykologer 2 -

Skolekonsulenter 5 -

Skoleinspektører 3 -

Viceskoleinspkt. 2 (3) -
Lærer/overlærere 83 -
Timelærere 6 -
Faste vikarer 6 -

Skolekommissionen den 19/5-82:
Normeringsforslaget godkendt med 83 faste
stillinger og 6 timelærerstillinger.
Det anbefales, at antallet af stillinger 
som faste vikarer sættes til 6 i skoleåret 
1982/83.
Kulturelt udvalg den 1/6-82: Anbefales.



16.

Ansøgning om tilskud til efterskoleophold.

17.

Ansøgning om tilskud tit efterskoleophold.



■

Rådighedstillæg til mandskab i vinterperioden.
18.

Dag og år: Blad nr.

Mandag, 7. juni 1982 1164
Formandens
initialer:

//.

SID, Frederikssund afdeling har med henvisning 
til § 15 stk. 4 i overenskomst mellem kommunernes 
Landsforening-og Specialarbejderforbundet i Dan
mark begæret vederlag for at være til rådighed 
for udkaldeiser til snerydning og glatførebekæm
pelse udbetalt til 6-7 mand på kommunens materiale
gård ud over de 4 mand, som på skift har døgnvagt 
1 uge ad gangen.
Vederlaget udgør for sæsonen 81/82 kr. 2285,00 Pr» 
mand.
§15 stk. 4.
1) Der kan efter vedkommende kommunalbestyrelses 
aftale med den lokale afdeling af forbundet i det 
enkelte tilfælde - for et år ad gangen - træffes 
bestemmelse om, at en eller flere specialarbejdere 
i vinterperioden skal være til rådighed for udkal- 
delser til arbejde med snerydning og glatførebe
kæmpelse, jfr. nr. 2.
Det kan aftales, at sådanne specialarbejdere til
lige skal påse behovet for snerydning og glatføre
bekæmpelse, jfr. nr. 3«
2) Til specialarbejdere, som påtager sig at være 
til rådighed for udkaldeiser til arbejde med sne
rydning og glatførebekæmpelse, ydes et årligt 
grundvederlag på 2.285 kr. pr, mand.
For de arbejdstimer med snerydning og glatførebe- 
kærapelse, der præsteres uden for normal arbejds
tid af specialarbejdere, der oppebærer vederlag 
efter nærværende bestemmelse, ydes timeløn og 
overarbejdstillæg med de satser, der er anført i 
§ 14 stk.5.
Ovenstående har været forelagt lønningskontoret, j 
der er af den opfattelse, at overtidsbetaling for > 
præsterede overarbejdstimer bortfalder ved udbeta-l 
ling af nævnte tillæg.
Denne konklusion er forelagt SID den 25.2.d.å. N 
SID meddeler telefonisk den 2.2.d.å., at man ikke ) 
deler lønningskontorets opfattelse, og at man i ( 
givet fald vil "køre en sag" på spørgsmålet, hvis \ 
kommunen vil fastholde lønningskontorets opfattel-' 
se. J
Nedenstående 6 mand har i afvigte sæson stillet sig 
til rådighed for udkald til snerydning og glatføre
bekæmpelse.

L.4.1982:
‘eknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget med 
inbef aling.

fortsættes....



fortsat.

ØKONOMIUDVALGET 13.4.82: Tilbagesendes teknisk ud
valg til fornyet vurdering om der er behov for til 
deling af rådighedsbeløb til de personer, som ik
ke får rådighedsbeløb.
29.4.1982:
Sagen udsættes til vejsynet 505.1982 
5.5.1982:
Teknisk udvalg tilbagesender sagen til ØK-udvalget 
idet man fastholder den tidligere afgivne indstil
ling«,

19.

Teknisk Forvaltning.

Vejmand har i ansøgning til byråde
i Jægerspris af 3/5“ 82 ansøgt om at blive frita
get for sit hverv som vejmand fra d.30/6,1982. 
Samtidig anmoder 1 om tilladelse til
at afholde opsparet ferie for 1-J- år=? 7e arbejds
uge i maj/juni d.å.
Hvis ovenstående bliver bevilget vil det indebære 
at ; sidste arbejdsdag bliver onsda
d.5/5“ 82 til middag.
5.5.1982:
Teknisk udvalg/godkendt.
Sagen fremsendes til ØK-udvalg og byråd til efter- 
retning.

20.

' DE TRE EGE

T.S. Liften, Bagsværd, fremsender kontrakbreve 
med tilbud om månedlige tilsyn af elevator.
Ejendomsudvalget den 6.4.1982
Det indstilles til økonomiudvalget, at der 
foretages udvidet tilsyn og justering.
Pris pr. kvartal kr, 1.647>-

ØKONOMIUDVALGET 13.4.82: Tilbagesendes ejendoms
udvalget til fornyet vurdering.

Ejendomsudvalget den 4«5.1982
Tilbagesendes økonomiudvalget med bemærkning 
om, at tilsyn er lovpligtigt og skal foretages 
af anerkendt firma.



21.

Teknisk Forvaltning.

Mogens Jensen fungerer som Materialgårdens sik
kerhedsrepræsentant •
5.5,1982:
Teknisk udvalg konstituerer foreløbig Mogens Den' 
sen som afløser for
Sagen forelægges ØK-udvalget med anbefaling og 
med Mogens Densen som afløser0

22.

Teknisk udvalg indstiller, at næstformand 
i udvalget Sv. Å. Mortensen, jfr. styrel
sesvedtægtens § 25 konstitueres som for
mand under formandens ferie i perioden fra 
den 9. juni til den 7. juli 1982 (4 uger).

(
23.

matr.nr. 6* af Neder-Draaby.



24.

Renovationsordning for storskrald.
Grundejerforeningen Nordskoven har afholdt gene
ralforsamling den 1. maj 1982 og eenstemmigt ved
taget at sende følgende henstilling af 4*5*1982 
til Jægerspris kommune:
"Vi vil på det kraftigste henstille til kommunen, 
at der etableres en renovationsordning for stor
skrald hos sommerhusejerne i Kulhusområdet.
På baggrund af de store ejendomsskatter, som kom
munen indkasserer hos sommerhusejeme, vil det væ
re rimeligt, at en sådan ordning er gratis, som 
det er tilfældet i mange andre kommuner.
Vi betragter denne sag som en hastesag - ikke 
mindst for at friholde de mange fredede arealer 
for tilsvining.
Vi imødeser et hurtigt og posisivt svar, men gør 
allerede nu opmærksom på, at en afvisning omgå
ende vil blive indklaget via Amtet til Frednings
nævn og Miljøstyrelse.
Øvrige grundejerforeninger i kommunens nordlige 
område har samme problem, og vi er vidende om, at 
de vil fremsende lignende henvendelser til kommu
nen. "

18.5.1982:
modtaget lignende henvendelse fra Hornsved grund
ejerforening, idet man herfra henstiller til etable 
ring af en særskilt aflæsningsplads.
27.5.1982:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget,i- 
det man ikke finder anledning til etablering af en 
storskraldordning på kommunal basis.
Hornsved Grundejerforening henvises til den nyeta
blerede fælleskommunale losseplads.

25.

Mølleqårdskolen.

C.J. Montage aps. Kongens Vænge 131, Hillerød 
fremsender tilbud på serviceeftersyn af elevator 
på Møllegårdskolen.
Ejendomsudvalget den 1.6.1982
Fremsendes økonomiudvalget med anbefaling,



Boligfonden SDS - 4o andelsboliger.
I forbindelse raed den oprindelige plan blev der 
den lo.4.198o indbetalt kloakbidrag på kr. 
1.805.900,96 omfattende 56 parceller.
Herefter er de 2o parceller imidlertid udvidet 
til at omfatte opførelsen af 4o boliger mod i 
kloakbidraget forudsat 2o boliger.
Således foranlediget ønskes udvalgets stilling
tagen til et ekstra kloakbidrag, som i henhold 
til betalingsvedtægt udgør følgende:
Rensningsanlæg:
2o x 13.056,82 = 261.136,40 kr.
Detailkloakering:
2o x 14.362,24 = 287.244.80 »

548.381,2o kr.
De anførte priser er incl. moms.

25.2.1982:
Teknisk udvalg indstiller til ØK-udvalget, at det 
ekstra kloakbidrag opkræves som her anført. 
Boligfonden SDS orienteres om beløbets størrelse, 
men selve opkrævningen vil ske i forbindelse med 
udstedelse af byggetilladelse til 4o andelsboliger 
under forudsætning af, at dette sker i 1982. 
Herefter må en regulering finde sted i henhold 
til takstregulativ.

ØKONOMIUDVALGET 8.3.82: Godkendes.

BYRÅDET 16.3.82: Godkendes.

18.3.1982: 
sagen besvaret.

6 . 5 . 1982:
Boligfonden SDS fremsender skrivelse af 5*5.1982, 
hvori man anmoder om fritagelse for det her om
handlede ekstra kloakbidrag, idet man navnligt 
finder det urimeligt, at skulle afholde udgifter 
til detailkloakering på kr. 287*244,80, idet for
øgelsen af boligtallet ikke har medført udgifter 
til yderligere detailkloakering.
27.5.1982:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man indstiller, at det tidligere meddelte 
kloakbidrag - jfr.byrådets skrivelse af 18.3.82- 
fastholdes.



27. 4
Vedr« fornyelse af overenskomst for læger 
ved kommunale plejehjem:
Kommunernes Landsforening fremsender for
nyet overenskomst med Praktiserende Lægers 
Organisation (PLO) vedr. løn- og ansættel
sesvilkår for tilsynsførende- og behand
lende læger ved kommunale plejehjem.

, yCU

7

Overenskomsten har virkning fra den 1.4.
1981 .
KL henleder samtidig opmærksomheden på, at 
når personer er optaget i plejehjem, hvor 
der er draget omsorg for de pågældendes 
sygesikring gennem etablering af fast læge 
tilsyn- og behandling, har hjemmets beboe
re ikke adgang til sygesikringslovens ydel 
ser for gruppe 1 eller gruppe 2 sikrede, 
men skal overføres til hvilende sygesik
ringsret, jfr. socialministeriets bekendt
gørelse nr. 119 af 17. marts 1 9 7 6.
Den nævnte overenskomst omhandler de situa 
tioner, hvor plejehjemslægen er ansat til 
varetagelse af den fulde tilsyns- og behan 
lingsfunktion for plejehjemmets beboere og 
hvor beboerne forudsættes overført til sy
gesikringsgruppe .4 .
Samtidig gør KL opmærksom på at allerede 
ved overenskomstfornyelsen i 1978 bort
faldt alle individuelle aftaler, som den 
enkelte kommune måtte have indgået med 
læger/lægekredsforeninger.
Social- og sundhedsforvaltningen, den 28. 
4.1982;
Ved overenskomstfornyelsen i 1978 beslut
tede socialudvalget den 1 4 .1 1 . 7 8 at man 
ikke ville følge den anførte plejehjemslæ
geoverenskomst, der forudsatte beboernes 
hvilende sygesikringsret. Baggrunden her
for var at man ønskede, at beboerne fort
sat frit kunne vælge læge i lighed med an
dre gruppe 1 sikrede medlemmer. Endvidere 
var man betænkelig ved de økonomiske konse 
kvenser for plejehjemsdriften, der ville 
være en følge af en sådan ordning.
Istedet besluttede udvalget at opretholde 
følgende ordning:
1. Beboerne forblev ved optagelse i pleje

hjem gruppe 1-sikrede medelemmer af sy
gesikringen. Beboerne kunne bevare hid
tidig læge og kunne frit een gang årlig 
vælge læge.

2 . Sygesikringen (amtskommunen) afholdt ud 
gifterne til beboernes lægebetjening, 
specialægebetjening, tandbehandlinger, 
fysioterapibehandlinger, fribefordring 
m.v.

fortsættes...



5. Samtidig fastholdtes den mellem Jægers
pris kommune og Jægerspris Lægecenter/ 
Lægekredsforeningen i Frederiksborg amt 
indgåede overenskomst af 1.12.1977 om 
tilsynsførende lægetilsyn med beboerne 
på "De tre Ege" som en overbygning på 
den praktiserende lægefunktion. 
Funktionen aflønnes med et grundbeløb 
på 7o kr. årligt pr. beboer pr. år + 
tillæg. Den nuværende årlige udgift an
drager ca. 3o.ooo kr.

4. Honorarudgiften ved den nævnte særlige 
overenskomst afholdes over plejehjemmets 
drift, men gøres ikke til genstand for 
statsrefusion.

Ved henvendelse til KL den 3o.4.1982 har 
KL påny gjort opmærksom på at den nævnte 
lægetilsynsmodel ikke er lovlig, idet kom
munen ikke selv må fastsætte honorarregler, 
der ikke bygger på kollektive overenskom
ster.
INDSTILLING-:
På det foreliggende grundlag finder social
forvaltningen, at der kun foreligger føl
gende 2 muligheder:
a. Beboerne forbliver fortsat gruppe 1-sik- 

rede medlemmer af sygesikringen og kan 
fortsat bevare og vælge egen læge.
Amtskommunen afholder fortsat de med 
beboernes sygesikring forbundne udgifter 
til lægebehandling m.m.
Den mellem Jægerspris kommune og Jægers
pris Lægecenter indgåede overenskomst af 
1.12.1977 opsiges. I h.t. overenskomsten 
§ 11 kan aftalen opsiges med 3 måneders 
varsel til den 1 . april.
Den skitserede ordning vil indebære en 
besparelse på plejehjemsbudgettet med 
ca. 3o.ooo kr. årligt.

b. Ved pensionistens optagelse i plejehjem 
overføres pågældende til sygesikrings
gruppe 4 (hvilende sygesikringsret), 
hvilket indebærer at beboerne skal be
nytte den læge, som plejehjemmet ansæt
ter.
Stillingen som plejehjemslæge skal op
slås .
Der indgås overenskomst med den læge, 
der ansættes, i h.t. den nu foreliggen
de overenskomst mellem KL og PLO, hvor
efter den ansatte plejehjemslæge udfø
rer alt lægeligt tilsynsarbejde på insti

fortsættes.. .



fortsat.

tutionen samt lægeligt behandlingsarbej
de for samtlige beboere.
Plejehjemslægen honoreres med et beløb 
der p.t. udgør ca. 60.000 kr. årligt 
for det lægearbejde, der udføres dagti
merne på hverdage i tidsrummet kl. 8 . 0 0  
-I6 .0 0. Lægetilkald m.m. udover dette 
tidsrum samt i week-ends skal af kommu
nen honoreres med de for lægerne almin
deligt gældende takster.
Derudover vil kommunen skulle afholde 
alle udgifter til beboernes speciallæ
geundersøgelser, tandlægebesøg, fysio
terapibehandlinger, medicin, fribefor
dring m.m. uden tilskud fra sygesikrin
gen, men med 5o % statsrefusion.
Udgiften ved den skitserede ordning er 
vanskelig at opgøre helt nøjagtigt, men 
kan meget vel blive i en størrelsesordei 
af 2oo.000-3 0 0.00 0 kr. årligt i merud
gifter.
SOCIALUDVALGET den 11.5.1982: Man anbef; 
ler indstilling A, hvorefter overenskom 
sten mellem Jæherspris kommune og Jæger 
pris Lægecenter opsiges pr. 1.4.1983.

28.

Vedr, børnetandklinikken nå Solbakkeskolen
Overtandlæge Kurt Hesselgren fremsender 
den 6 .5.1982 overslag over udgifter vedr. 
etablering af tandklinikken på Solbakkesko 
len.
Tandlægsligt udstyr incl.
instrumenter....................2o3 .ooo kr.
Inventar incl. møbler, skrive-
maski ne, gardiner etc...... .. 2o .000 kr.

/ f y .  ,

2 2 3 .o o d  kr.
+ moms........ ....................  4 9 .o6o k r .
ialt............................... 2 7 2 . 0 6 0 kr.
Socialforvaltningen, den 6.5.82: Der er i 
budgetoverslaget for 1982 afsat kr. 368.00  
til inventaranskaffelser og klinikudstyr.
Det indstilles, at beløbet kr. 2 7 2 .0 6 0 kr. 
frigives til anskaffelserne.

SOCIALUDVALGET den 11.5.1982: Anbefales



>rojektering af udvidelse af hnemmede jens 
.okaler i Jægersoris Lægecenter:
[jemmeplejelederen har i forbindelse med 
ldbygningsplanlægningen for 1982-87 anmodet 
)m at der foretages en udvidelse af hjemme
plejens .lokaler i 1 9 8 2.
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Ijemmeplejen råder p.t. over 2 mindre loka- 
Ler i Jægerspris Lægecenter. Der er foreslå' 
)t en udvidelse, der giver mulighed for i- 
ilt 4 lokaler således:
a. 1 kontor til hjerameplejelederen.
b. 1 kontor til kontorass. og medhjælper.
c. 1 kontor til hjemmesygeplejerskerne 

med patientleje.
d. 1 kontor til sundhedsplejerskerne og 

jordemoderen.
Jdvidelsen er optaget på den godkendte ud
bygningsplan for 1982-87 til udførelse i 82.
Ser er påregnet en udvidelse på max. 6o m2 
)g der er afsat 2 3 7.5oo kr.. i anlægsbudget
tet.
SOCIALUDVALGET den 26.1.1982: Det anbefales 
it arbejdet igangsættes og at projekterin
gen overlades til arkitekt Niels Rensborg, 
fægerspris.
ØKONOMIUDVALGET den 8.2.82; Anbefales.
3YRÅDET den 16.2,1982: Godkendes. In
geniør Dines Jørgensen & Co.
Socialforvaltningen, den 27.4.1982: Arki
tekt Niels Rensborg fremsender skitse vedr. 
advidelse af Jægerspris Lægeceater med i- 
ilt 58 m2 , fordelt på 2 kontorer og med til- 
lørende gangareal.
Ser er samtidig udarbejdet anlægsoverslag 
3åledes:
Grundfærdiggørelse incl. have
anlæg............................  65.o26 kr
Håndværkerudgifter...............  4 45 .4 12 kr
ialt..............................  51o.438 kr
Rådgivningshonorarer m.m........ 60.0 00 kr
Samlet anlægsoverslag..... ....... 570.438 kr
Samtidig fremsender hjemmeplejelederen for
slag til inventaranskaffelse på ialt 3 4 . 7 3 3  
cr. incl. moms. I beløbet er includeret te- 
Lefonomstillingsbord til 16 .000 kr.
Skitseforslaget har været forelagt hjemme
plejens samarbejdsudvalg samt amtsjordemo- 
leren til udtalelse. Der er ikke fremkommet 
bemærkninger.
SOCIALUDVALGET den 11.5*1982: Anlægsoversla- 
;et undersøges nærmere ved en drøftelse med 
irkitekten.

fortsættes.. .
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ed forhandling med arkitekten den 11,5.82 
ennemgik man anlægsoverslaget og fik redu- 
eret overslaget til følgende:
G-rundfærdiggørelse..............  55.226 ki
Håndværkerudgifter incl, uforud
sete udgifter 34.343 kr......... 369.517 ki
Rådgivningshonorar.............  60.000 ki
ialt..... ........................ 484.743 ki
åndværkerudgiften svarer til 5.921 kr. pr. 
2. incl. moms.

OCIALUDVALG-ET den 25.5.1982: Det indstilles 
t udvidelsen af Lægecenteret igangsættes i 
verensstemmelse med den udarbejde skitse, 
ndvidere indstilles, at man afregner med 
rkitekt Niels Rensborg for det tegningsma- 
eriale, der p.t. er udført samt at byggear- 
ejdet samt tilsynet overlades til ejendoms- 
dvalget/teknisk forvaltning i forbindelse 
ed en indbudt licitation.
erved er det socialudvalgets opfattelse at 
yggeriet vil kunne afholdes indenfor det 
fsatte budgetbeløb.

30.

Ansøgning om anskaffelse af brugt vare
vogn til beskæftigelsesområdet:
Formanden for beskæftigelsesudvalget anmo
der om tilladelse til, indenfor den samled( 
budgetramme for 1982 på det beskæftigelses
mæssige område, at anskaffe 1 brugt vare
vogn.

/

Bilen tænkes anvendt til transport i for
bindelse med udførelse af havearbejde for 
pensionister og andre fremtidige beskæfti
gelsesopgaver. Der ydes p.t. havearbejde 
til ca. 9o pensionister.
Ved anskaffelse af bil undgår man at skul
le belaste teknisk forvaltning med kørsel 
til disse opgaver.
Der foreligger skriftligt tilbud fra inst. 
Jørgen Dam, Jægerspris, om køb af 1 stk.
VW LT-31 D, dieselkassevogn - årgang 1978- 
første gang indregistreret 3.11.78. Kilo
meterstand 75.ooo km. Kan tilbydes udval
get som beset for kr. 2 5 . 0 0 0 incl. moms.



31.
$ 4

Forslag til udbygning af pie iehlemmet "De 
tre Ege11 med aflastningspladser og daghjems-
pladser:

■

Arbejdsgruppen vedr, plejehjemmets udbyg
ning fremsender forslag til udvidelse af 
plejehjemmet "De tre Ege" med 8 aflastnings
pladser og 6 daghjemspladser m.m. i 1983.
Arbejdsgruppens forslag vedlægges,
SOCIALUDVALGET den 14.12,1981: Udsættes til 
næste møde i januar.

Dag og år:
Mandag, 7. juni 1982
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SOCIALUDVALGET den 26,1,1982; Det anbefa
les at der igangsættes projektering af 6 af
lastningspladser og 4 daghjemspladser samt 
Iagcenterudvidelse.
Samtidig anbefales, at projekteringen over
lades til arkitektfirmaet Mangor & Nagel 
red arkitekt Torben Hjorth.
Arbejdsgruppens forslag til fremtidig per
sonalenormering undersøges nærmere.
ØKONOMIUDVALGET den 8,2,1982; Man anbefaler 
at der udarbejdes skitseforslag i samarbej
de med arkitekt Torben Hjorth.
Samtidig frigives de fornødne midler til an 
bejdet.
BYRÅDET den 16,2,1982; Godkendes.
Socialforv, den 2o,4.1982; Arkitekt Torben 
Ijorth fremsender skitseforslag til udvid
else af plejehjemmet "De tre Ege" med 8 af
lastningspladser, 6 daghjemspladser samt 
iagcenterudvidelse.
Der er samtidig opstillet anlægsoverslag 
svarende til 6 aflastningspladser, 6 dag- 
ajemspladser samt dagcenterudvidelse:
Irundfærdiggørelse-herunder
naveanlæg........................ loo.ooo kr
Yderligere grundudgifter........ loo.ooo kr
Lait g r u n d u d g i f t e r 2 o o .ooo kr
Byggeudgifter:
3a. 7oo m2 a 4 .000 kr..........,2 .800 .00 0 kr
3a. 80 m2 a 3 .0 0 0 kr........ 2 40 .0 0 0 kr
Lait byggeudgift ved indeks 385
pr. januar 1982..................3.o4o.ooo kr
Døst inventar...................  315 .000 kr
lådgivningshonorar ca. 25 %....  75o.ooo kr
Uforudseelige udgifter ca 5%...* 21o.ooo kr
Samlet anlægsoverslag........... 4.515 .000 kr
Der er i budgettet afsat ialt 2.7 0 0 . 0 0 0 kr. 
fordelt med 1.35o.ooo i 1982 og 1.35o.ooo i 
L983.
let forventes, at der kan opnås et tilskud 
fra Helsefonden til byggeriet i 1983.

fortsættes...
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Ikitseforslaget har været forelagt samar
ie jdsudvalget, sikkerhedsudvalget og beboer
rådet på piejehjemmet, hvorfra der forelig- 
;er følgende udtalelser:
'.AMARBEJDSUDVALGET: Vi vil gerne beholde 
.en eksisterende væg i den gamle opholds
stue mod syd. Adskillelse mellem hovedgan- 
;en og opholdsstuen evt. med en foldedør. 
Jepotrummene ønskes flyttet til værelsesom- 
•ådet i forlængelse af skyllerum og bade- 
'ærelse. 1. depotrum iflg. tegningen kan 
iruges til henstilling af kørestole og lift 
. det daglige. 2. depotrum iflg. tegningen 
:an bruges til at arrangere blomster i.
)vt. foldedøre i hele toilettets bredde på 
.flastningsstuerne.
SIKKERHEDSGRUPPEN: Ingen bemærkninger.
BEBOERRÅDET: Beboerrådet havde et ønske om 
.t den nye opholdsstue kunne blive lidt 
større, da man ikke kan være samlet i den 
.uværende.

OGIALUDVALGET den 25.5.1982: Det indstillej 
•t byggeriet igangsættes med 6 aflastnings
pladser, 6 daghjemspladser samt dagcenter- 
.dvidelse i overensstemmelse med den udar
bejdede idéskitse samt i overensstemmelse 
sed den sociale udbygningsplan.
»en i idéskitsen viste grønne personalegang 
lettes. Det undersøges nærmere om der er 
»ehov for etablering af yderligere badevæ- 
•else i tilbygningen.

32. •

Boligsikring 5.5.1982 SH

Vedr« boligsikringsrestance

fortsættes...
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Boligsikring
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Vedr« boligsikringsrestance

13.5.1982
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Pantefoged Jørgen Jørgensen Søger om tilladelse 
til at deltage i pantefogedens årsmøde i Nyborg 
i tiden 15. og 16. juni 1982.

Den kommunal Højskole i Grenå tilbyder kursus 
om "inddrivelse af kommunale krav", i perioden 
1. sept. til 4« sept. 1982.
Økonomichefen anbefaler, at Annemarie Jakobsen 
deltager.

/u
36.

Elevproblematik:

Samarbejdsudvalget har i møde den 5/5 d.å. drøftet 
ovennævnte, og vil gerne have økonomiudvalgets 
udtalelse vedr. evt. ansættelse af elever i 1982, 
samt under hvilke betingelser eit. elever skal an-.. . 
sættes.

ØKONOMIUDVALGET 10.5.82: Man søger forhandling 
med km.'s institutioner om evt. ansættelse af e- 
lever i 1982. Samt på rådhuset evt. ans.. .af nyud
dannet elev pr. 1.8.82 ved brug for afløsning i 
ferieprrioder m.v.

UNDERVISNINGSMINISTERIET
Iflg. meddelelse af 18. maj 1982, skal Jægerspris 
kommune antage 3 praktikelever i 1982, det under
streges at man ikke til disse praktikpladser kan 
bruge af beskæftigelsesmidlerne, hvorfor det kræ
ver en tillægsbevilling til de institutioner der 
påtager sig, at modtage praktikanterne.
Der er foreløbig givet tilsagn fra Skoletandpiejen 
om at modtage en praktikant til Klinikassistent 
Samtidig har ledende skoleinspektør E. Larsen d.
1. juni d.å. meddelt, at Sogneskolen og Møllegård
skolen kan tage 1 elev hver, herefter, skulle Jæ
gerspris kommunes forpligtelser være i overenstem- 
se med Undervisningsministeriets cirkulære.



II, f h

Den konimunale højskole tilbyder kursus om 
"Løn- og ansættelsesforhold - (grundkursus)" 
i perioden 22.8 til 25.8.
Økonomichefen anbefaler at Elly Pedersen 
deltager.

38.

H. K. klubben.
Skr. af 1. juni 1982 vedr. kontorassistent

Teknisk forvaltning, med forslag om at 
pågældende får dispensation for gennemgang af 
DK I, og dermed fra l/lo 1985 oprykkes til assi
stentstilling.
Eeslutningenx kræver Lønudvalgets godkendelse.

39.

Den Alm. Brandforsikring fremsender ved 
skrivelse af 26.5.82 meddelelse om, at 
kommunen ikke skal opkræve forsikringspræmier 
mere fra 1.1.85 at regne.
Selskabet takker iøvrigt for det tidl. samarbejde.



Spprgsmål vedr, udvidelse af Jægerspris rådhus. 
Efter forudgående mange drøftelser mellem admini
strationscheferne og personale vedr. pladsmangel 
på Rådhuset bl. a. på grund af det stigende plads
behov til terminaler og printere, meget dårlige 
forhold i "IncassoafdelingenM hvor publikum ikke 
kan være tjent med de bestående forhold, samt 
udvidet behov for et egentlig løn- og personale
kontor, ligeledes manglende pladsforhold på skatte
kontoret og til en vis grad i den sociale afdeling, 
har administrationscheferne udarbejdet en meget løs 
skitse til løsning af de bestående mangler.
Man har foreslået, at fløjen ved teknisk forvalt-2ning udvides til det maximale nemlig ca. 2oo m 
og samtidig en mindre udvidelse' af maskinrummet 
ved bogholderiet. Udfra erfaringstal påregner m$n 
med en udgift på ca. 2 mill. kr.
ØKONOMIUDVALGSMØDE, den 28. maj 1982:
Ved dette budgetmøde vedtog man, at P. Sabroe og 
Svend Korterup skulle undersøge om, der i udbyg
ningsplanerne for 1982 kunne findes besparelser der 
ikke vil være forbrugte i 1982, således at disse 
besparelser kunne benyttes til opførelse af de 
ydre rammer af udvidelsen "Råhuset”, og derefter 
få bevilling til den manglende anlægssum på budget
1983-
Por at fremme sagen, har man forespurgt ejendoms
udvalget i møde d. 1. juni d. å. om hvilken arki
tekt og ingeniør man herfra vil foreslå, såfremt 
projektet bliver godkendt af byrådet, og man forei 
slår herfra at fa. Mangor & Nagel får arkitektar
bejdet, hvorimod der ønskes en nærmere drøftelse

t
vedr. ingeniørfirmaet. Ejendomsudvalget mener at 
arbejdet bør udbydes i indbudt licitation.

Dag og år:
Mandag, 7. juni 1982
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41. I l
Sag vedr, lystbådehavn Kignæs Mole:
I skrivelse af 30. marts 1982 ansøger bådelauget 
om kommunegaranti for en byggekredit på kr. 
1.400.000,00.i tiden indtil 1.3.1983 rentesatsen 
er af Den danske Bank fastsat til 18^% p.a. p.t., 
samt kreditprovision 3%.
Beløbet agtes brugt til udbygning og færdiggørel
se af mole- og havnearbejdet i.h.t. udarbejdet pro 
jekt jfr. ministeriets godkendelse af 14.10.1981. 
Igangsættelsen af arbejdet er godkendt på bodelau- 
gets ekstraordinære generalforsamling..
Som betingelse for at oppebære byggekreditten har 
Den danske Bank krævet en selvskyldnerkaution af 
Jægerspris kommune.
Iflg. telefonsamtale af 31.3.82 med tilsynsrådet 
for Frederiksborg amt v/Lars Andersen, har denne 
meddelt, at kommunens godkendelse af evt. kommune
garanti er betinget af tilsynsrådets og indenrigs
ministeriets godkendelse, samtidig bør kommunega
ranti kun gives såfremt beløbet kan holdes inden
for kommunens lånerammer, såfremt det ikke kan hol 
des indenfor lånerammerne skal ministeriet tilli
ge ansøges om dispensation for at overskride disse 
P. Sabroe har den 1.4. d.å. talt med bådelaugets 
formand Pierre Hansen og anmodet denne om i sam-
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arbejde med bådelaugets sagfører Leif Erlandsen, 
at udarbejde en nærmere redegørelse til byrådet om 
hvorledes man agter at forholde sig med afvikling 
af kassekreditten efter 1.3.1983 samt fremsende 
tilladelse fra ministeriet om igangsættelse af ar
bejdet således at denne skrivelse kan bilægges sa
gen til økonomiudvalgets og byrådets førstkommende 
møde.
Til sagen vedlægges skrivelse af 14.10.1981 fra 
Ministeriet for offentlige arbejder vedr. krav til 
etablering af lystbådehavneanlægget.
Såfremt kommunen vedtager og evt. får godkendt til
ladelse til at give kommunegaranti bør byrådet vel 
fastsætte nærmere regler for kontrol med forbrug 
af kassekreditten evt. ved en repræsentant eller 
ved revision af regnskabet for havnens udbyggelse.

ØKONOMIUDVALGET 13.4.82: Kommunegaranti anbefa
les under forudsætning af at det fornødne materi
ale fremsendes, samt at såvel indenrigsministeri
ets samt tilsynsrådets godkendelse kan indhentes.
BYRÅDET 20.4.82: J.Chr. Børresen kan kun godkende 
garantien såfremt der fremsendes budget og oplys-’, 
ning om priser for om priser for bådpladser m.v. 
og tilbud på entrepriser.
Øvrige medlemmer kan godkende garantien under for
udsætning af at de krævede oplysninger til brug for 
ansøgning til tilsynsrådet og indenrigsministeriet 
om godkendelse. Samtidig ansøges om disp. fra lå
nerammer.

ØK0N0MIUDALGET 10.5.82: Man afventer skr. fra bå
delauget.

fortsættes....



Fortsat:
Man har modtaget skr. af lo/5 1982 fra Kignæs mole 
Bådelaug vedr. redegørelse for ansøgning om kom
munegaranti til etablering af ny lystbådehavn 
“Kignæs mole".
Til skr. er vedlagt kopi af entreprisekontakt.
Kopi af ordinær generalforsamling d. 2/5-82.
Kopi af extraordinær generalforsamling d. 27/2.82. 
Prisliste vedr. bådpladser.
Afsætningsplan fra Lnadinspektør«
Man meddeler, at spørgsmålet om kommunegaranti vedr 
Kassekredit i Den Danske Bank vil man gerne stille 
i bero indtil man kender størrelsen på garantien, 
da flere medlemmer ønsker at betale bådpladsen kon
tant.

42. .

Følgende foreninger og institutioner ansøger 
om tilskud.

a. Foreningen Dansk Arbejde
b. Dansk-Grønlandsk kulturfond
c. Danske døves Landsforbund
d. Frederiksborg amts historiske Samfund
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